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基于分治法的系统可靠性建模方法

刘淑芬, 金钊

吉林大学 计算机科学与技术学院, 长春 130012

摘要： 

提出一种基于分治法的系统可靠性建模分析方法, 解决了大型复杂系统建立系统可靠性模型的问题, 并以某舰载作

战系统为例给出了如何运用该方法建立系统的可靠性模型, 获得了该复杂系统的可靠性模型. 

关键词： 系统   可靠性建模方法   分治法   模块   

System Reliability Modeling Based on Divide and Conquer

LIU Shu fen, JIN Zhao 

College of Computer Science and Technology, |Jilin University, Changchun 130012, China 

Abstract: 

This paper presents a system reliability modeling method based on divide and conquer. This method has 
solved system reliability modeling problems for large complex systems. With a certain carrierbased 
combat system taken for example, the authors detail how to use this method to establish the reliability 
model of the system and obtain the reliability model of complex systems.
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